
BR StockholmsV stad
Gemensamt råd för
funktionshindersfrågor
vid fastighetsnämnden och
miljö- och hälsoskyddsnämnden samt
idrottsnämnden och Stockholm Globe
Arena AB

Protokoll 1/2022

Tid Tisdagen den 8 februari 2022
kl. 13:00 - 14:37

Plats Skype-möte

Justerat 2022-02-28

Närvarande
Ledamöter från idrottsnämndens funktionshinderråd
Dolores Back (Neuroförbundet Stockholm), ordföranden
Eva Söderbärj (För barn, unga och vuxna med utvecklingsstörning,
FUB Stockholm), vice ordföranden
Boris Samuelsson (Synskadades riksförbund, SRF)
Jan Delvert (Storstockholms lokalförening av
Personskadeförbundet, RTP)
Teresa Melin (Astma- och allergiföreningen i Stockholm med
omnejd)
Robin Slätt (Föreningen för Hörselskadade och Döva Barn med
Familjer, FHDBF)

Ledamöter från fastighetsnämnden och
miljö- och hälsoskyddsnämndens funktionshinderråd
Stefan Mattsson (Synskadades riksförbund, SRF), ordföranden
Dolores Back (Neuroförbundet Stockholm), vice ordföranden
Amir Amirriazi (Delaktighet, Handlingskraft, Rörelsefrihet, OHR)
Britt-Inger Stjernström (Reumatikerföreningen Stockholm) § 4
Jesper Kihlberg (Angestföreningen i Stockholm, ASS)
Eva Söderbärj (För barn, unga och vuxna med utvecklingsstörning,
FUB Stockholm)

Närvarande tjänstepersoner:
Marie Norrberg, idrottsförvaltningen, rådssekreterare
Timmie Aspelin, trafikkontoret, rådssekreterare
Jenny Fält, miljöförvaltningen, projektledare § 4
Sophie Dahlberg, idrottsförvaltningen, enhetschef§ 6



§1
Val av justerare
Dolores Back tillsammans med Stefan Mattsson utsågs att justera
dagens protokoll.

§2
Dagordningen fastställs
Dagordningen fastställdes med tillägg att § 5 Dragning om
Enskedehallen är inställd och tas därav bort från dagordningen.

§3
Föregående protokoll från respektive funktionshinderråd
Protokollen läggs till handlingarna.

§4
Dragning om plast och granulat

Jenny Fäldt, miljöförvaltningen

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutade den 23 april 2019 om
Rekommendation för konstgräs, gummigranulat och platsgjutet
gummi. Rekommendationen omfattar all anläggning av konstgräs,
gummigranulat och platsgjutet gummi och andra syntetiska
material i olika användningsområden inomhus och utomhus samt
skötsel av befintliga sådana ytor. Exempelvis, fotbollsplaner,
multisportytor och lekytor med konstgräs, gummigranulat eller
platsgjutet gummi. Rekommendationen har tagits fram av
miljöförvaltningen i dialog med berörda förvaltningar och bolag i
staden.

Rekommendationen syftar på:
• Planering - Planera verksamheten och anläggningens

utformning så att ytorna med konstgräs och gummimaterial
minimeras
och använd i första hand alternativa material

• Ställ krav på material - Ställ krav på materialet vid
användning av konstgräs, gummigranulat eller platsgjutet
gummi

• Följ upp - Följ upp entreprenörerna noga så att kraven
efterlevs

• Utforma för att undvika spridning - Nyanläggning och
omläggning av ytor med konstgräs, med eller utan
gummigranulat och platsgjutet gummi utformas så att
spridningen av mikroplast med dagvattnet eller till
omgivningen minimeras

• Skötsel för att undvika spridning - Se till att skötsel utförs
så att spridning av mikroplast till omgivningen och
dagvattennätet minimeras

Allt anläggningsmaterial ska bedömas och dokumenteras i digital
loggbok i Byggvarubedömningen för stadens projekt, eller i
motsvarande system när andra aktörer anlägger.



Byggvarubedömningen är en ekonomisk förening (där bland annat
Stockholms stads förvaltningar och bolag är med) som bedömer
och tillhandahåller information om hållbarhetsbedömda varor.

Byggvarubedömningen är ett verktyg för att uppfylla materialkrav i
kemikalieplan och miljöprogram samt Gemensamma miljökrav för
entreprenader är gemensamma krav som Malmö stad, Göteborg
stad, Stockholm stad och trafikverket tagit fram, även dessa krav
uppfylls om byggvarubedömningen används.

§5
Dragning om Enskedehallen

Erika Kenne, fastighetskontoret
Dragningen blev inställd.
Dragningen läggs till på bevakningslistan för kommande dragning
till nästa gemensamma rådsmöte.

§6
Dragning om kommande projekt, nybyggnationer och
renoveringar

Sophie Dahlberg, idrottsförvaltningen.

I den långsiktiga ramen för idrottsinvesteringar, ska under 2022
och kommande år bland annat följande inrymmas:
Kristinebergshallarna, ny ishall på Mälarhöjdens idrottsplats,
permanent ishall på Zinkensdamms idrottsplats, föreningslokaler i
anslutning till idrottsplatser, konstgräs på Ängby idrottsplats,
Nockebyhovs bollplan, Herrängens bollplan, Skarpnäck bollplan
och Sätra bollplan.

Inom 2022 års budgetram ligger:
Färdigställande av Högdalens sim- och idrottshall
Ny ishall på Mälarhöjdens idrottsplats
Renovering av Krsitinebergs idrottsplats
Påbörjande av BMX-bana i Hökarängen
Bygger och renoverar konstgräsplanen, varav två nya
konstgräsplaner på Vårbergs bollplan och Kvickentorps
bollplan
Ny omklädningsbyggnad på Grimsta idrottsplats
Gubbängens skridsko- och bandyhall, byta grusunderlaget
till betongpist (2023)
Tillgänglighetsprojekt
Renovering av Enskedehallen, babysimmet
Stockholms Stadion, anpassas till Diamond league
Hägerstensåsens bollplan och Fruängens bollplan,
byggnation av servicebyggnad och föreningslokaler
Färdigställande av ispister på Sköndals bollplan och
Eriksdals bollplan
Östermalms idrottsplats, byte av tältduk
Planering för ny sim- och idrottshall på Skarpnäcksfältet
Vårbergs idrottsplats, service och omklädningsbyggnad
(start av renovering)



Renovering av utebad, Älvsjöbadet, Kampementsbadet och
Nytorpsbadet (utredningsarbete pågår)

Ersättningsinvesteringsprojekt på bl.a. Södra Ängby boll plan,
Stadshagens idrottsplats, Bromstens idrottsplats och Enskede
idrottsplats m.fl.

År 2023 och framåt
Utebad, Kristeinebergs idrottsplats, Nytorps Gärde,
Skarpnäcksfältets sim- och idrottshall, BMX-bana, ishall
Mälarhöjdens idrottsplats.

Jan Delvert ställde en fråga kring tillgänglighetspengarna (5
miljoner kronor), varför rådet inte får vara delaktiga i hur dessa
pengar ska användas på bästa sätt.
Sophie Dahlberg svarar att förvaltningen presenterar vilka projekt
som förvaltningen föreslår ska satsas på inför kommande år, detta
förankras även i ldrottsnämndens funktionshinderråd.
Förvaltningen tar även in tillgänglighetskonsulter i dessa projekt
som tillser att tillgänglighetsperspektivet beaktas.

§7
Rådsgemensam bevakningslista
För att skapa en ny rådsgemensam bevakningslista skickar råden
sina respektive punkter till rådssekreterarna som lägger till dessa
på listan.

En punkt till bevakningslistan: Råden önskar samråda gemensamt
inför remissyttrandet av utredning av funktionshinderråden i
Stockholm stad. Så fort remissen skickas ut till förvaltningarna
vidarebefordrar rådssekreterarna remissen till råden.

§8
Övrigt
Remiss avseende Framkomlighetsstrategin.
Råden anser det anmärkningsvärt att det inte fanns någon
organisation för funktionshindrade överhuvudtaget på sänd listan till
remissmottagare.

För att kunna få en bättre framkomlighetsstrategi framöver anser
råden att det krävs en tidigare, tydligare och ett mer professionellt
samarbete med berörda organisationer samt funktionshinderråd i
arbetet generellt från stadens sida.

Vid protokollet

Marie Norrberg


